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Protokół z XX sesji  

Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 25 marca 2021 r. 

Pkt 1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Przewodnicząca rozpoczęła posiedzenie o godz. 10.16. W posiedzeniu wzięło udział 11 

radnych. 

Obecność w momencie rozpoczęcia obrad przedstawiała się następująco: 

1. Jarosław Borkowski 

2. Angelika Hic 

3. Krzysztof Karlikowski 

4. Adam Klisowski 

5. Dariusz Kokosza nieobecny 

6. Edyta Krasuska nieobecna 

7. Marian Kutasiewicz 

8. Joanna Ostaszewska 

9. Monika Pankowska 

10. Adrian Przybyłek nieobecny 

11. Krzysztof Serwatka nieobecny 

12. Grzegorz Stachera 

13. Zbigniew Staniek 

14. Bogusława Szlachetka 

15. Katarzyna Zdybowicz-Wójcik 

Pkt 2. Uchwalenie porządku obrad XX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/108/2020 Rady Gminny w Przewozie z dnia 17 

grudnia 2020 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2021 r. 

- w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Żarach z dnia 9 

marca 2021 r. ( sygn. akt PR Pa 22.2021)na uchwałę Nr XVII/102/2012 Rady Gminy 

w Przewozie z dnia 19 kwietnia 2012 r. w sprawie Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Przewóz 

- w sprawie nabycia nieruchomości na mienie komunalne Gminy Przewóz. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad XX sesji Rady Gminy w Przewozie wraz ze zmianami 

zaproponowanymi przez Wójta Gminy. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Na sali wyłożony został projekt protokołu z XIX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Marian 

Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz Stachera, Zbigniew Staniek, 

Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania. 

Interpelacje pisemne złożył radny Grzegorz Stachera. 

Radna Katarzyna Zdybowicz – Wójcik zgłosiła konieczność remontu nawierzchni 

drogi gminnej w okolicy posesji 31 i 32 w Piotrowie. 

Radny Zbigniew Staniek złożył zgłoszenia pisemne w sprawie wymiany instalacji c.o. 

i modernizacja kotłowni w budynku ośrodka zdrowia w Przewozie oraz w sprawie ustawienia 

znaku drogowego A2 przy drodze powiatowej relacji Przewóz – Dobrochów. 

Pkt 5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2020 r. oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją tych zadań. Przedstawienie informacji 

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gminie Przewóz. 
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Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej pani Barbara Kicuła przedstawiła radnym 

informacje w powyższym zakresie.  

OPS realizuje zadania własne gminy i zlecone z zakresu administracji rządowej. Są to 

zadania z zakresu pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego oraz 

pomocy mieszkaniowej. Jeżeli chodzi o zadania z zakresu wspierania rodziny są one 

realizowane w oparciu o Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2020-2022. Na chwilę 

obecną cztery rodziny mają przydzielonego asystenta rodziny. Natomiast w pieczy zastępczej 

przebywa jedno dziecko.  

Pkt 6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Przewóz z organizacjami 

pozarządowymi w 2020 r. 

Informację w tym zakresie przedstawił Sekretarz. Dotacje w ramach  programu 

otrzymał KS Nysa Przewóz w kwocie 25.000 zł. Klub wywiązał się z powierzonego mu 

zadania. Sprawozdanie końcowe z jego realizacji zostało złożone w terminie.  

Pkt 7. Sprawozdawczość z działalności Rady Gminy w Przewozie oraz jej Komisji 

Stałych za 2020 r. 

Sprawozdania z działalności rady oraz jej Komisji Stałych były dostępne w aplikacji 

e-Sesja i radni mogli się z nimi zapoznać.  

Radni przyjęli sprawozdania bez zarzutów.  

Pkt 8. Informacja z działalności Wójta Gminy Przewóz od 29 stycznia do 25 marca 2021 

r. 

Wójt szczegółowo omówił zakres swojej działalności we wskazanym okresie.  

 

Pkt 9. Podjęcie uchwał. 

a) Projekt w sprawie powierzenia organowi wykonawczemu uprawnień do ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

Projekt przedstawił Sekretarz.  

Należy podjąć uchwałę ze względu na likwidację ZGK. Uprawnienia, o których mowa 

w  projekcie pozwolą wójtowi na stanowienie w kwestii wysokości cen i opłat za usługi 

komunalne z zakresu odprowadzania ścieków i dostarczania wody. Chodzi np. o naliczanie 

kosztów dodatkowych i obsługi, spisywanie liczników, działania związane z  odcięciem 

przyłącza, itp. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 
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ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

b) Projekt w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Przewóz w 2021 r. 

Projekt omówił Sekretarz. 

Program uchwalany jest na każdy rok kalendarzowy. Na rok 2021 planuje się 

przeznaczyć 25.000 zł na realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem bezdomności 

zwierząt.   

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

c) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/108/2020 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie budżetu Gminy Przewóz na 2021 r. 

Projekt omówiła z uzasadnieniem pani Skarbnik. Zmiany dotyczyły, m.in. 

zwiększenia dochodów o kwotę 9.000 zł z przeznaczenie na dofinansowanie punktu szczepień 

w urzędzie, o kwotę 3.300 zł z przeznaczeniem na wsparcie dla seniorów podczas pandemii, 

wpłynął także zwrot części dotacji otrzymanej przez KS Lipna. Nakaz zwrotu części tej 

dotacji nakazała RIO w wyniku przeprowadzonej kontroli. Wydatki należało zwiększyć 

przede wszystkim o kwotę ponad 17.093 zł z przeznaczeniem na remont budynku przedszkola 

w Przewozie.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

d) Projekt w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego 

w Żarach z dnia 9 marca 2021 r. (sygn. akt PR Pa 22.2021) na uchwałę 

Nr XVII/102/2012 Rady Gminy w Przewozie z dnia 19 kwietnia 2012 r w sprawie 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Przewóz. 

Projekt omówił z uzasadnieniem Sekretarz.  

Prokurator wniósł o unieważnienie regulaminu i przedstawił 3 zarzuty w kwestii 

istotnego naruszenia prawa. Obecnie trwają już prace nad przygotowaniem nowego 

Regulaminu, który należy poddać opiniowaniu przez Państwowe Gospodarstwo Wodne. 

Radna Katarzyna Zdybowicz-Wójcik zapytała ta skarga jest wynikiem jakiegoś 

donosu do prokuratury. Sekretarz odpowiedział, że prokurator może wzruszyć uchwały rady 

gminy z urzędu bo ma przyznane takie kompetencje. I tak było w tym przypadku. Jednak 

prokurator stwierdził naruszenie prawa i dlatego kontrola ta zakończyła się skierowaniem 

skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

e) Projekt w sprawie nabycia nieruchomości na mienie komunalne Gminy Przewóz. 

Wójt wyjaśnił, że w projekcie mowa o nieruchomości zlokalizowanej przy 

przedszkolu w Przewozie. Zostanie ona pozyskana od osoby fizycznej, ale ciążą na niej 

zadłużenia i dlatego konieczne są rozmowy z urzędem skarbowym i komornikiem. Jednak 

pozyskanie tej nieruchomości przyczyni się do polepszenia funkcjonowania przedszkola.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4. 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Borkowski, Angelika Hic, Krzysztof Karlikowski, Adam Klisowski, Krzysztof 

Karlikowski, Marian Kutasiewicz, Joanna Ostaszewska, Monika Pankowska, Grzegorz 

Stachera, Zbigniew Staniek, Bogusława Szlachetka, Katarzyna Zdybowicz – Wójcik 

NIEOBECNI (4) 

Dariusz Kokosza, Edyta Krasuska, Adrian Przybyłek, Krzysztof Serwatka 

Pkt 10. Sprawy różne. 

 Radny Adam Klisowski zwrócił się z prośbą o przycięcie gałęzi zwisających nad 

lampą i liniami energetycznymi. Drzewo zlokalizowane jest na przeciw posesji nr 76 

w Lipnej. 

 Radny poprosił również o remont wszystkich dróg gminnych w miejscowości Lipna.  

 Kolejny wniosek radnego dotyczył zwrócenia się do odpowiedniej instytucji o remont 

nawierzchni drogi wojewódzkiej nr 350 na odcinku od przejazdu kolejowego przed 

miejscowością Lipna i dalej przez tę miejscowość, aż do granicy gminy. Radny poprosił, aby 

zwrócić się też do zarządcy tej drogi z pytaniem kiedy przewiduje się przeprowadzenie 

generalnego remontu całego odcinka tej właśnie drogi. 

 Wójt odpowiedział, że pismo zostanie przygotowane i chciałby, aby radni z Lipnej 

i pani sołtys podpisali się pod nim w imieniu mieszkańców.  

 Radny Zbigniew Staniek poprosił o przegląd stanu technicznego dróg gminnych i jeśli 

zachodzi konieczność to przeprowadzenie porządnego remontu.  

 Wójt odpowiedział, że remonty dróg gminnych już się rozpoczęły i teraz kolejno 

w każdej miejscowości będą wykonywane prace.  

 Radny Grzegorz Stachera zapytał czy plac, który pozostanie po likwidacji ekomuzeum 

w Sobolicach zostanie przeznaczony na plac zabaw tak jak Wójt obiecał.  

 Wójt odpowiedział, że po likwidacji obiektu teren ten zostanie na pewno wyrównany 

i doprowadzony do estetycznego stanu, a odnośnie ponownego jego zagospodarowania to 

zapewne będą jeszcze  rozmowy z panią sołtys.  

 Radna Joanna Ostaszewska zapytał na jakim etapie są prace podłączania światłowodu 

na terenie gminy.  

 Sekretarz odpowiedział, że w zasadzie nikt nie potrafi na ten temat nic powiedzieć. 

Temat był poruszany w dniu wczorajszym na  Konwencie Gmin Województwa Lubuskiego 

i podjęto decyzje, że zostanie zwołane posiedzenie na szczeblu województwa z wykonawcą 
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tego zadania. Bo w zasadzie nikt nie jest konkretnie poinformowany w jaki sposób zostanie 

ten projekt zrealizowany.  

 Radna zapytała również kiedy powstanie market Dino w Przewozie.  

 Wójt wyjaśnił, że na etapie uzgodnień jedna ze stron wniosła odwołanie i dlatego cała 

procedura przedłużyła się w czasie, ale jak tylko wszelkie formalności zostaną dopięte to 

rusza budowa.  

 Radna Angelika Hic zapytała, czy jest możliwość rozbudowy oświetlenia ulicznego 

w Sanicach i Dobrzyniu.  

 Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną nie jest to możliwe, ale może w II kwartale 

tego roku coś da się w tej kwestii zrobić.  

 Przewodnicząca Rady Gminy dokonała 13 zgłoszeń pisemnych w sprawach ważnych 

dla miejscowości Mielno, Piotrów, Dąbrowa Łużycka i Straszów.  

 Przewodnicząca zapytała kiedy można się spodziewać postawienia wiaty 

przystankowej w centrum miejscowości Mielno.  

 Wójt odpowiedział, że miała już być ustawiona jakiś czas temu, ale okazało się, że nie 

zostało dokonane zgłoszenie tego faktu i teraz procedura się przedłuża. 

 Wójt poinformował radnych, że ruszają już sprawy związane z realizacją funduszu 

sołeckiego.  

 Ponadto pojawiła się kwestia bardzo problemowa w związku z zaniedbaniem stanu 

technicznego budynku Gminnego Przedszkola w Przewozie. W konsekwencji odbije się to 

bardzo mocno na budżecie gminnym. Ponieważ uchybienia powstały już jakiś czas temu 

i niestety, ale nie było robione absolutnie nic, aby temu zaradzić. Sprawa trwa od 2007 r. 

zalecenia pokontrolne do wykonania zaleciła Państwowa Straż Pożarna, była nawet nałożona 

kara pieniężna. Jednak zaleceń nie wykonano. Nie reagowano nawet na pisma dyrekcji 

przedszkola z prośbą o usunięcie uchybień. Teraz będzie trzeba przeprowadzić 

inwentaryzację budynku, gdyż nawet tego typu zadania nie miały miejsca, później projekty 

p.poż itp. Za tym będą szły bardzo wysokie wydatki środków finansowych. Sprawa ujrzała 

światło dzienne, kiedy Wójt poprosił o spotkanie PSP w celu ekspertyzy budynku, by móc 

otworzyć kolejny oddział przedszkolny ponieważ zaistniał problem z przyjmowaniem dzieci 

bo zwyczajnie brakuje miejsc.  

 Radny Zbigniew Staniek zasugerował, że obecny budynek przedszkola nie powinien 

być w ogóle siedzibą przedszkola. Chociażby ze względu na to, że to budynek piętrowy, 

i w większości jego elementy są drewniane. Poza tym brak przy budynku parkingu też 

stanowi nie mały problem. Dlatego zdaniem radnego zamiast inwestować środki w obecnie 
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zajmowany budynek, należałoby wybudować nowy spełniający standardy takiej placówki. 

Pkt 11. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Gminy w Przewozie. 

 Przewodnicząca zakończyła obrady o godzinie 11.49.  

 

        Przewodnicząca Rady Gminy 

              Bogusława Szlachetka 

  

Protokołowała: Magdalena Mikitiuk 

 

 


